

EUCCHARISTIC CELEBRATIONS from November 6 to November 14, 2021
CÉLÉBRATIONS EUCHARISTIQUES du 6 novembre au 14 novembre 2021



6	Saturday / Samedi 5:00 p.m. / 17h00 <i>Bilingual/Bilingue</i>	Aurèle et Thérèse Beauchamp / <i>La famille</i>
7	Sunday / Dimanche 10:00 a.m. / 10h00 <i>French / Français</i> 12:00 p.m. / 12h00 <i>English / Anglais</i> 5:00 p.m. / 17h00 <i>Bilingual / Bilingue</i>	32nd Sunday in Ordinary Time / 32^e dimanche du temps ordinaire Bernadette Gongo-Ogouma / <i>Ses enfants Ogouma</i> Réal Cloutier / <i>Madeleine Cloutier</i> Raymonde Th. Armand / <i>Sa fille Vardha Garnier</i> André-Guy, Sylvie, Rosette et Thomas / <i>Irène Ogouma</i> Père Al / <i>Maria de Lourdes</i> Parents et amis défunts de la famille Trudel / <i>Pauline Trudel</i> Dolores Broadstone / <i>Doreen Landry and Arthur</i> Relief of the souls in purgatory / <i>Isabelle Fernandes</i> In honour of All-Saints / <i>John, David, Luc and Yolande van der Leeden</i> Thanksgiving for Sylvie Niwe / <i>her Family</i> Parents défunts de la famille Drapeau / <i>Michel et Nicole Drapeau</i>
9	Tuesday / Mardi 12:15 p.m. / 12h15 <i>*Bilingual / *Bilingue</i>	The Dedication of the Lateran Basilica / Dédicace de la Basilique du Latran Carmen, Gaston et Yves Lorrain / <i>Thérèse Lorrain</i>
10	Wednesday / Mercredi 12:15 p.m. / 12h15 <i>English / Anglais</i>	St. Leo the Great / St. Léon le Grand Relief of Souls in Purgatory / <i>Lorraine Fernandes</i>
11	Thursday / Jeudi 12:15 p.m. / 12h15 <i>French / Français</i>	St. Martin of Tours / St. Martin de Tours Paul Paul-Hus / <i>Liane</i>
12	Friday / Vendredi 12:15 p.m. / 12h15 <i>English / Anglais</i>	St. Josaphat / St. Josaphat Victor D'Mello / <i>Lorraine Fernandes</i>
13	Saturday / Samedi 5:00 p.m. / 17h00 <i>Bilingual/Bilingue</i>	Monseigneur Jacques Landriault / <i>Ses amis André, David et Thérèse</i>
14	Sunday / Dimanche 10:00 a.m. / 10h00 <i>French / Français</i> 12:00 p.m. / 12h00 <i>English / Anglais</i> 5:00 p.m. / 17h00 <i>Bilingual / Bilingue</i>	33rd Sunday in Ordinary Time / 33^e dimanche du temps ordinaire Membres défunts des familles Audet et Bertrand / <i>Suzanne Bertrand</i> Georges Clavareau / <i>Christian Jensen</i> Bernadette Gongo-Ogouma / <i>de ses enfants</i> Armand Leduc / <i>France Bergeron</i> Réal Cloutier / <i>Madeleine Cloutier</i> Intentions de les bébés de la famille Choueiri / <i>Maria de Lourdes</i> Isidore C. Assossou / <i>Rémi-Irène Ogouma</i> Jonas Fernandes / <i>Isabel Fernandes</i> Fred Barrett (40 th Anniversary) / <i>His son Brian</i> Thanksgiving for Jean Bosco / <i>His family</i> Adélarde et Alexandra Bélanger / <i>Nicole et Michel Drapeau</i>

Confessions / Confessions

Confessions are held at the rear of the Cathedral 20 minutes before each Mass. Please adhere to the signs.

Les confessions ont lieu à l'arrière de l'Église 20 minutes avant chaque messe. S'il vous plaît suivre les affiches.

**32nd SUNDAY IN ORDINARY TIME /
32E DIMANCHE DU TEMPS ORDINAIRE
(November 7th 2021 / 7 novembre 2021)**

Word from the Rector – Remembrance Day



“Over the last few years I have lived with a brother priest who served in the US Marine Corps, and now being here in our Nation’s Capital, I have made new friends from other countries serving as military attachés in their embassies. I have also performed military weddings including one in the rich military tradition of San Diego, California. I am happy to be here in the Capital for Remembrance Day this year.

Let us pray for the souls who have paid the ultimate sacrifice and let us also remember those who have come home suffering from Post Traumatic Stress Syndrome from the consequences of war. Let us pray, too, for the families of our service men and women. May they experience the peace that only the Lord can give. Whether we have a military background or not, let us follow Jesus Christ, the Lord of Hosts, as our commander in chief. The saying: “If you want peace, prepare for war” reminds us that our best weapon against the eternal enemy of our souls is to arm ourselves with the love of God and to share His love with others. Let us be warriors of love and peace.

Saint Maurice, pray for us. Saint Martin de Tours, pray for us. Saint Sebastian, pray for us. Saint Joan of Arc, pray for us. Saint Michael the Archangel, Pray for us. Our Lady, Queen of Angels, Pray for us.”

Mot du Recteur – Jour du Souvenir

Ayant vécu avec un prêtre qui a servi avec le Corps des Marines aux États-Unis dans les dernières années, j’ai maintenant de nouveaux amis qui œuvrent dans la Capitale Nationale en servant comme attachés pour la mission de leur pays respectif au Canada. Depuis mes années de prêtrise, j’ai eu la bénédiction de célébrer quelques mariages militaires incluant un dans la riche tradition militaire de San Diego en Californie. Je suis heureux de servir présentement à la Cathédrale Basilique Notre Dame d’Ottawa dans ma mère patrie pour ce Jour du Souvenir.



Joignons nos prières pour les âmes de ceux qui sont morts en service ainsi que leurs familles, et prions pour ceux qui souffrent de Troubles de Stress Post Traumatique comme conséquences d’avoir servi à la guerre. Souvenons-nous aussi des familles de nos hommes et femmes qui sont dans le service. Que le Seigneur leur donne la paix que Lui seul peut donner. Que nous ayons ou pas une expérience militaire, suivons Jésus Christ le Seigneur des armées et le commandant en chef. L’expression connue « si tu veux la paix, prépare la guerre » me rappelle que notre façon de combattre l’éternel ennemi de nos âmes consiste à recevoir l’amour de Dieu et à partager cet amour avec les autres. Soyons des guerriers d’amour et de paix.

St Maurice, priez pour nous. St Martin de Tours, priez pour nous. St Sébastien, priez pour nous. Ste Jeanne d’Arc, priez pour nous. St Michel Archange, priez pour nous. Notre Dame Reine des Anges, priez pour nous.

Development and Peace / Campagne de Développement et Paix

Let’s spread the word about putting People and Planet first



Development and Peace’s 2021-2022 campaign, People and Planet First, is calling for Canada and Canadian corporations not to be complicit in violations against the planet and its inhabitants. The easiest way to take action is to sign the petition calling on the government to implement a due diligence law that would require its companies to respect human and environmental rights in their overseas operations.

However, there are several other options available to you if you have already signed and want to continue your commitment! You can follow the latest campaign news on our Facebook or Instagram pages and even update your profile to show the campaign colors. If you’d like to delve into the subject deeper, take the time to read our printable backgrounder. And what about sharing the campaign video with your friends and family? Whatever you choose to do, thank you for helping to spread

solidarity! <https://devp.org/en>.

Diffusons le message de la campagne Les gens et la planète avant tout!

La campagne 2021-2022 de Développement et Paix, Les gens et la planète avant tout, demande que le Canada et ses entreprises ne soient pas complices des violations commises contre la planète et ses habitants, particulièrement dans les pays du Sud. La façon la plus simple de passer à l’action en ce sens est de signer la pétition demandant au gouvernement de mettre en place une loi sur la diligence raisonnable qui obligerait ses entreprises à respecter les droits humains et environnementaux dans leurs activités à l’étranger.

Knights of Columbus - Christmas Basket Program

For many years the Knights of Columbus have been collecting goods for the Christmas Basket Program. This program is in conjunction with the "Ottawa Caring and Sharing Exchange" which identifies the individuals and families in need in our area. Because of the pandemic, we have changed from collecting dry goods to collecting "Gift Cards" from local Grocery stores. On Dec 5 and 12, the Knights will be collecting after all weekend masses for this purpose. Gift Cards, Cash and checks made out to Knights of Columbus Council 13781 or via e-transfer to koc13781@gmail.com and state that this is a donation to the Christmas Basket Program. In the past, we have been able to help up to 22 families enjoy a great Christmas dinner. Thank you for your continued support.

Depuis de nombreuses années, les Chevaliers de Colomb collectent des articles pour le programme des paniers de Noël. Ce programme est en collaboration avec le « Ottawa Caring and Sharing Exchange » qui identifie les personnes et les familles dans le besoin dans notre région. En raison de la pandémie, nous sommes passés de la collecte de marchandises sèches à la collecte de « cartes-cadeaux » dans les épiceries locales. Les 5 et 12 décembre, les Chevaliers fera une collection après toutes les messes du week-end à cette fin. Cartes-cadeaux, espèces et chèques libellés à l'ordre du Conseil des Chevaliers de Colomb 13781 ou par virement électronique à koc13781@gmail.com et indiquez qu'il s'agit d'un don au programme des paniers de Noël. Dans le passé, nous avons pu aider jusqu'à 22 familles à profiter d'un excellent dîner de Noël. Merci pour votre soutien continu.

Covid-19 Measures At The Cathedral / Mesures Covid-19 En Cours À La Cathédrale

Please note that standard COVID-19 measures apply. For more information see:

<https://www.ottawapublichealth.ca/en/public-health-topics/masks.aspx>

Veillez noter que les mesures normales du COVID-19 s'appliquent. Pour plus d'information consultez le:

<https://www.santepubliqueottawa.ca/fr/public-health-topics/masks.aspx>

Parish Office / Bureau Paroissial

The parish office is not accepting visitors at this time.

Le bureau paroissial n'accepte pas de visiteurs présentement.